
Velkommen til generalforsamling for 2024

27. februar 2025

Sportium



Dagsorden

1. Valg af dirigent

2. Formandens beretning

3. Forelæggelse af regnskab for foreningen

4. Indkomne forslag

Der er indkommet 1 forslag den 14. januar 2025 fra Jürgen Häfele

Der er indkommet 3 forslag den 15. januar 2025 fra Timon Thimme

Der er indkommet 1 forslag den 15. januar 2025 fra Christian Winzer

Der er indkommet 2 forslag fra bestyrelsen



Dagsorden

5. Pause

6. Valg af formand

På valg er

• Steen Thomsen (modtager genvalg)

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer

På valg er

• Jan Porsgaard (modtager genvalg)

• Kurt Dam (modtager genvalg)

• Thomas Lindberg Tranberg (modtager genvalg)

• Jakob Sørensen (modtager ikke genvalg)



Dagsorden

8. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen

På valg er

• Jakob Porsgaard (modtager genvalg)

• Klaus Times Kristiansen (modtager genvalg)

9. Valg af 1 revisor for 2 år

På valg er

• Søren Erichsen (modtager genvalg) 

10. Valg af revisorsuppleant

På valg er

• Ole Nørskov (modtager genvalg)



Dagsorden

11. Tildeling af Vandrefisken

12. Kåring af årets fisk

13. Udtrækning af præmier

14. Eventuelt



Formandens beretning



Beretningen i hovedtræk

• Udviklingen i medlemstallet i 2024

• Status på udviklingen i leje af fiskevand

• Fiskeriet i 2024

• Arbejdet i foreningens udvalg



Medlemstallet i 2024

• 3 medlemmer flere i 2024

• I alt 712 medlemmer i 2024

• 603 unge og seniorer på 18 år 
og derover (- 20)

• 109 juniorer (+ 23)



Status på udviklingen i leje af fiskevand i 2024 og 
2025-2026-2027



Leje af fiskeret ved Nedre Holme Å, Zone 1



Leje af fiskeret ved Nedre Holme Å, Zone 1 og Holme Å, Zone 6

• På nuværende tidspunkt har vi, i samarbejde med GSF, 
ny- og gentegnet lejeaftaler om fiskeretten for 2025-
2026-2027 hos stort set samtlige de lodsejere, vi har 
talt med

• Vi har på nuværende tidspunkt lejet knap 14 km 
fiskevand fordelt på flere, længere og 
sammenhængende strækninger – I kan se dem på 
vores oversigtskort på VSF´s hjemmeside

• Vi ser først og fremmest Holme Å som helhed som et 
vandløb med et stort gyde- og opvækstpotentiale – vi 
håber på attraktivt lystfiskeri på sigt

• Se på oversigtskortene på hjemmesiden hvor vi har 
lejet fiskeretten, hvor der må parkeres og hvordan man 
kommer til åen.



Ændret bekendtgørelse i 2024

• ”Bekendtgørelse om særlige fiskeregler og 
fredningsbælter i Vadehavet og visse sydjyske 
vandløb” blev ændret i 2024

• Hele Holme Å og Ansager Å, bortset fra de allerøverste 
strækninger, er nu  Laksevand A med de samme regler 
for laksefiskeriet som på alle andre Laksevand A-
strækninger

• De allerøverste strækninger er fortsat Laksevand B, 
hvilket betyder, at der på disse strækninger må fiskes 
fra og med den 1. marts. Dog må laks ikke hjemtages 
før den 16. april i henhold til laksekvoten

• Der sælges ikke døgnkort til Nedre Holme Å igen i 
2025



Leje af fiskeret ved enkeltlodsejere, Varde Å, Zone 1



Leje af fiskeret ved Hodde Lodsejerforening, Varde Å, Zone 2



Fokus på forbedret, fremadrettet samarbejde med Varde Å 
Sammenslutningen som omdrejningspunkt

• I bestyrelsen for VSF er vi nået til et punkt, hvor vi mener, at det er 

tid til at fokusere på et forbedret og fremadrettet samarbejde med 

Varde Å Sammenslutningen som omdrejningspunkt for samarbejde 

om elfiskeri, vandpleje og bestandsanalyser m.v. – og ikke mindst 

som koordinator af den dialog og kommunikation der er knyttet til 

opgaverne



Samlet status på lejeaftaler pr. februar 2025

• Vi går ind i 2025-sæsonen med adgang til godt 120 km fiskevand i Varde 
Å-systemet

• Vi har indgået nye 3-årige lejeaftaler for 2025-2026-2027 med knap 120 
enkeltlodsejere for Varde Å, Zone 1 (strækningen fra Nørholm til Ho Bugt) 
samt for Nedre Holme Å, Zone 1 – i alt ca. 50 km 

• Indgået to 10-årige lejeaftaler på Varde Å, Zone 1 øst for Varde – to 
forholdsvis lange strækninger

• Vi tager i 2025 hul på år 2 af vores 3-årig lejeaftale for 2024-2025-2026 
med Hodde Lodsejerforening for Varde Å, Zone 2 (strækningen ved 
Hodde/Hessel) – i alt ca. 9 km

• Vi har indgået nye 1-årige aftaler for 2025 med Starup Fiskeriforening og 
Mølby-Eg Fiskeriforening og tager i 2025 hul på år 2 af vores 3-årige 
lejeaftale for 2024-2025-2026 med Ansager Fiskeriforening – i alt ca. 62 km



Fiskeriet i 2024



Stop for hjemtagelse af store laks



Laks og havørreder – og øvrige fisk – i 2024

Varde Å-systemet

Resultat 2024
2024 Alle fangster Hjemtaget Genudsat

Havørred 968 247 721

Laks 686 125 561

Bækørred 828 56 772

Regnbueørred 366 330 36

Kildeørred 26 7 19

Stalling 41 0 41

Aborre 16 1 15

Gedde 27 5 22

Skrubbe 5 0 5

2963 771 2192



Laks fanget i Varde Å-systemet 1987 - 2024
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Havørreder fanget i Varde Å-systemet 1987 - 2024
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2024 i VSF´s udvalg

Opsynsudvalget

Vandplejeudvalget

Elfiskeudvalget

Klækkeriudvalget

Praktisk udvalg

Juniorudvalget 

Arrangementudvalget

Medieudvalget

Klubhusudvalget 



2024 i VSF´s udvalg

• Tak til alle frivillige der gav en hånd 
med i 2024!

• Vi ser gerne nye og yngre kræfter i 
udvalgene – sammen med de 
rutinerede kræfter, der altid stiller 
op, når der er brug for det



VSF og Danmarks Sportsfiskerforbund

• Varde Sportsfiskerforening har altid været medlem af Danmarks Sportsfiskerforbund 

– og det vil vi fortsat være

• Forbundet er et vigtigt talerør ind i det landspolitiske system

• VSF´s formand og kasserer deltog i forbundets kongres i november 2024

 



Tak for indsatsen, opbakningen og 
samarbejdet i 2024

Varde Sportsfiskerforening…  

…en åben forening for alle der har lyst til gode 
naturoplevelser med en fiskestang i hånden!



Der er nu åbent for bemærkninger og spørgsmål til 
beretningen, som i hovedtræk omfattede…

• Foreningens drift og udvikling, herunder:

• Udviklingen i medlemstallet i 2024

• Status på udviklingen i leje af fiskevand i 2024 

og i perioden 2025-2026-2027

• Fiskeriet i 2024

• Orientering om arbejdet i foreningens udvalg



Forelæggelse af regnskab



Der er nu åbent for bemærkninger og spørgsmål til 
regnskabet



4. Indkomne forslag

Forslag fra Jürgen Häfele

Jeg vil gerne foreslå et krav om at bære et fangstnet for at fange en fisk af passende 

størrelse. Fangstnettet skal have et gummieret net for at genudsætte fisk.

Bestyrelsens bemærkninger: 

Bestyrelsen henviser til ”Anbefalinger givet af Varde Sportsfiskerforening” på 

foreningens hjemmeside, hvor det fremgår, at ”Det anbefales at bruge fangstnet 

med finmasket knudefri pose af passende stor størrelse”.

Med mindre der kommer nye regler på området fra myndighederne, som vi 

naturligvis retter ind efter, ser vi i bestyrelsen ikke behov for yderligere ændringer, 

hvad angår brug af fangstnet.

Bestyrelsen indstiller til generalforsamlingen at stemme nej til forslaget.

Forslaget behandles i henhold til vedtægternes § 6, stk. 3 og kan vedtages med 

almindeligt stemmeflertal.

  



4. Indkomne forslag

Forslag fra Timon Thimme

Forslag 1: Introduktion af separat årskort og VSF-medlemskab

Medlemskab er kun tilgængeligt for folk, der aktivt er engageret i vandmiljø- eller foreningsarbejdet. 

Årskort er for folk, der ikke er aktivt engageret. Årskortet bliver fx. 200 kr. dyrere end medlemskab.

Medlemskab vil også være muligt for lodsejere, da de aktivt støtter foreningen ved at udleje deres 

fiskevand til foreningen.

Eksempel: Alle der deltager på generalforsamlingen regnes for aktivt deltagende i foreningslivet.

Alle der aktivt deltager i vandløbsarbejdet, eller er aktive i andre dele af foreningen, vil være 

berettiget medlemskab.

For bosiddende uden for Danmark vil medlemskab også være muligt, såfremt der deltages i 

foreningsaktiviteter.

Formål: Prisen er p.t. den samme for medlemmer, der er aktive i foreningen og i vandplejearbejdet 

og for medlemmer, der ikke er. For mange er det vigtigt at bidrage til foreningen og vandløbene, 

men desværre gælder det ikke alle. Den gruppe af folk, der ikke deltager aktivt, bør betale mere og 

bidrage til foreningen på den måde, end de folk der bruger deres tid på at aktivt engagere sig.

De ekstra penge skal bruges på vandløbsprojekter og fiskeleje, som alle så får glæde af. 

  



4. Indkomne forslag

Bestyrelsens bemærkninger: 

Bestyrelsen ønsker ikke at forskelsbehandle Varde Sportsfiskerforenings 

medlemmer på den måde, det fremgår af forslaget. 

Vi ser naturligvis gerne, at så mange som muligt engagerer sig i det store, 

frivillige arbejde som hvert år udføres af foreningens medlemmer.

Dette er heldigvis også tilfældet – og foreningen påskønner den frivillige indsats 

ved, hvert år, at invitere alle, der har udført frivilligt arbejde i foreningen, til den 

såkaldte ”arbejderfrokost”, hvor foreningen byder på lidt god mad og drikke og 

hvor vi hygger os nogle timer i klubhuset.

Denne model vil vi indtil videre gerne fortsætte med.

Bestyrelsen indstiller derfor til generalforsamlingen at stemme nej til forslaget.

Forslaget skal behandles i henhold til vedtægternes § 12, da vedtagelse af 

forslaget kræver ændring af vedtægternes § 3 og § 4. Forslaget kan vedtages med 

mindst 3⁄4 af de afgivne stemmer.



4. Indkomne forslag

Forslag fra Timon Thimme

Forslag 2: 

Før køb af nyt fiskevand, skal bestyrelsen indkalde til ektraordinær generalforsamling 

med kort varsel (3-4 dage), med mindst 10 deltagende medlemmer. Afgørelsen om det 

eventuelt nye vand skal købes, bør afgøres ved afstemning.

Bestyrelsens bemærkninger: 

Det fremgår af vedtægternes § 8, stk. 4, at bestyrelsen er bemyndiget til at 

erhverve nyt fiskevand. Efter bestyrelsens opfattelse dækker ”erhverve” over 

”leje” eller ”købe”.

Det er bestyrelsens indstilling, at bestyrelsen fortsat skal have dette mandat.

Bestyrelsen indstiller derfor til generalforsamlingen at stemme nej til forslaget.

Forslaget skal behandles i henhold til vedtægternes § 12, da vedtagelse af 

forslaget kræver ændring af vedtægternes § 8, stk. 4. Forslaget kan vedtages med 

mindst 3⁄4 af de afgivne stemmer.



4. Indkomne forslag

Forslag fra Timon Thimme

Forslag 3: 

Hvis ikke Skjern å åbner for kvoten i 2025, bør nedstående træde i kraft, når dette 

meldes ud: 

Kun fiskere, der har erhvervet sig fiskekort inden overståede meldes ud, vil have lov til at 

hjemtage en laks på den første store kvote.

Formål: At undgå at hundredvis af “Skjern å-fiskere” kommer til Varde blot for at 

hjemtage en fisk. Målet er at tilgodese de lokale og loyale fiskere, der støtter VSF og 

Varde Å

Bestyrelsens bemærkninger: Det er bestyrelsens opfattelse, at forslaget vil være 

vanskeligt at administrere.

Bestyrelsen indstiller derfor til generalforsamlingen at stemme nej til forslaget.

Forslaget behandles i henhold til vedtægternes § 6, stk. 3 og kan vedtages med 

almindeligt stemmeflertal.



4. Indkomne forslag

Forslag fra Christian Winzer
Jeg vil gerne sende en ansøgning, der er opstået på grund af sæsonen Jeg har fisket på åen i flere år nu og har haft rigtig 

gode oplevelser med dem, der bor lokalt og gør fiskeri muligt, jeg ser mig selv som gæst og har hørt flere gange i de 

senere år, at ormefiskeri giver problemer.  

Derfor handler det om ormefiskeri og reguleringen af det, flere ideer til hvordan dette kan udformes, så længe kvoten er 

åben og/eller den første fisk med orm er fanget, fiskeri med orm bør måske ikke længere være muligt for lystfiskeren.  En 

mulighed her ville være at tilpasse reguleringen til pensionistens alder for at bevare dennes tradition.  

Dagsbilletholdere bør reguleres 1 fisk med orm tilladt, så bør ormefiskeri være forbudt indtil slutningen af sæsonen (Her er 

en forklaring: Jeg var ved Vejle å flere gange sidste år. De har ingen regulering der og mange dagfiskere. fra Varde fisk 

der med orm at have boret hvad de også sagde fordi sæsonen var så dårlig at de fisker der, hvilket i sidste ende fiskens 

fremtid den så populære laks ikke vil hjælpe) der er mange fisk med orm. kan ikke håndtere teknikken, der er for lang 

ventetid og skade laksen på grund af manglende erfaring. Vi bør lære af sæsonen og gøre alt for at beskytte bestanden. 

Jeg foreslår derfor at regulere ormefiskeriet. Efter min mening bør traditionen tages i betragtning, så tillad det efter 

fiskerens alder.

Bestyrelsens bemærkninger: 

Det er bestyrelsens holdning, at såfremt der skal indføres særlige regler for fiskeri, bør reglerne komme fra 

myndighederne.

Bestyrelsen indstiller derfor til generalforsamlingen at stemme nej til forslaget.

Forslaget behandles i henhold til vedtægternes § 6, stk. 3 og kan vedtages med almindeligt stemmeflertal.



4. Indkomne forslag

Forslag fra bestyrelsen

Forslag 1: Ændring af § 8, stk. 3 i vedtægterne for Varde Sportsfiskerforening

Nuværende ordlyd:

Der tages referat af afholdte bestyrelsesmøder. Bestyrelsen tegner foreningen og disponerer over foreningens midler i 

dennes interesse under ansvar overfor generalforsamlingen.

Foreslået ordlyd:

Der tages referat af afholdte bestyrelsesmøder. Bestyrelsen disponerer over foreningens midler i dennes interesse under 

ansvar overfor generalforsamlingen. Bestyrelsen vælger næstformanden. Formanden, næstformanden og kassereren 

tegner foreningen.

Bestyrelsens bemærkninger: 

Det fremgår ikke af de nuværende vedtægter for Varde Sportsfiskerforening, at foreningen skal have en 

næstformand. Trods dette har vi i bestyrelsen de seneste år valgt en sådan, da det kan være praktisk, hvis 

eksempelvis formanden har forfald. Bestyrelsen foreslår derfor, at det indarbejdes i vedtægterne, at bestyrelsen 

fremadrettet vælger en næstformand.

Det fremgår af de nuværende vedtægter, at hele bestyrelsen tegner foreningen. Bestyrelsen foreslår, at dette 

ændres til, at foreningen tegnes af formanden, næstformanden og kassereren. Som det er i dag, er det typisk en 

langstrakt proces, hvis alle bestyrelsesmedlemmer skal dokumenteres med kørekort, sygesikringskort m.v. i 

forbindelse med ændringer af pengeinstitut, valg af kasserer m.v. 

Bestyrelsen indstiller til generalforsamlingen at stemme ja til forslaget.

Forslaget skal behandles i henhold til vedtægternes § 12, da vedtagelse af forslaget kræver ændring af 

vedtægternes § 8, stk. 3. Forslaget kan vedtages med mindst 3⁄4 af de afgivne stemmer.



4. Indkomne forslag

Forslag fra bestyrelsen
Forslag 2: Ny § 14 i vedtægterne for Varde Sportsfiskerforening – Passivt medlemskab af Varde Sportsfiskerforening.

Passivt medlemskab kan opnås, når en person tidligere har været fuldt medlem af Varde Sportsfiskerforening.

Passivt medlemskab kan opnås, når der indbetales et årligt kontingent til kassereren. Beløbet fastsættes af Varde 

Sportsfiskerforenings bestyrelse. Medlemskabet har gyldighed fra/til 1. marts. (2025 = 300 kr.)

Passive medlemmer har ikke fiskeret i Varde Sportsfiskerforenings fiskevande.

Passive medlemmer er ikke medlemmer af Danmarks Sportsfiskerforbund, og modtager derfor ikke medlemsbladet Sportsfiskeren.

Passive medlemmer kan deltage i Varde Sportsfiskerforenings arrangementer og udvalg i eksempelvis Varde Sportsfiskerforenings 

Klubhus.

Passive medlemmer kan deltage ved Varde Sportsfiskerforenings årlige generalforsamling, men er ikke stemmeberettigede.

Bestyrelsens bemærkninger: 

Flere af de medlemmer, der trofast har støttet op om Varde Sportsfiskerforening gennem mange år, har nået en alder, hvor 

de ikke kommer til åen længere.

En lang række af disse medlemmer har fremsat ønske til bestyrelsen om at etablere en mulighed for passivt medlemskab af 

Varde Sportsfiskerforening, så man stadig, på visse områder, kan være med i det fællesskab man har været en del af i 

årevis.

I bestyrelsen vil vi gerne bakke op om dette ønske.

Bestyrelsen indstiller derfor til generalforsamlingen at stemme ja til forslaget.

Forslaget skal behandles i henhold til vedtægternes § 12 og kan vedtages med mindst 3⁄4 af de afgivne stemmer.



Dagsorden

5. Pause

  



Dagsorden

6. Valg af formand 

  På valg er 

• Steen Thomsen (modtager genvalg)

 

 

  



Dagsorden

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer

  På valg er

• Jan Porsgaard (modtager genvalg)

• Kurt Dam (modtager genvalg)

• Thomas Lindberg Tranberg (modtager)

• Jakob Sørensen (modtager ikke genvalg)

8. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen

  På valg er

• Jakob Porsgaard (modtager genvalg)

•  Klaus Times Kristiansen (modtager genvalg)

9. Valg af 1 revisor for 2 år

    På valg er

• Søren Erichsen (modtager genvalg)

10. Valg af revisorsuppleant

    På valg er

• Ole Nørskov (modtager genvalg)



Dagsorden

11. Tildeling af Vandrefisken



Modtager af Vandrefisken 
2024

Helge Højstrup Jensen



Dagsorden

12. Kåring af årets fisk



Årets fisk 2024 – Senior

• Laks

• xxx cm / xx,0 kg

• Fanget i Varde Å på Zone 1 

den 16. april 2024 af xxx



Årets fisk 2024 – Junior

• Laks

• xxx cm / xx,0 kg

• Fanget i Varde Å på Zone 2 

den 16. april 2024 af Emil 

Korp Busk



Dagsorden

13. Udtrækning af præmier



Dagsorden

14. Eventuelt



Tak for i aften

Knæk og bræk i 2025-sæsonen
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